



Vanuatu Sales Monitoring System (VSMS)

Department of Customs and Inland Revenue

ANNOUNCEMENT

CALLING ON ALL EFD VENDORS AND RESELLERS

Let's get your Electronic Fiscal Device accredited for VSMS in Vanuatu.

Brief overview

Under the Vanuatu Sales Monitoring System (VSMS) Regulation (Order Number 153 of 2025), all VAT-registered individuals and entities must use VSMS-accredited Electronic Fiscal Device (EFD) components to perform and report business transactions, namely accredited Point of Sale (POS) systems and External Sales Data Controllers (E-SDCs).

DCIR invites all domestic and international EFD vendors, suppliers and innovators to obtain accreditation for their EFD components and provide accredited EFD solutions to Vanuatu businesses, modernizing commerce. The accreditation process is straightforward, with some integration and administrative steps.

Full requirements and step-by-step guidance are available on the VSMS website under the EFD Accreditation tab:

<https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html#efd-accreditation>

Why Join?

- **Open opportunity:** Accreditation is open to EFD solutions from all domestic and international vendors. With transferable accreditation, an accredited EFD product may be supplied to any business in Vanuatu. It is a strong chance to introduce new technologies and support businesses with versatile solutions.
- **Tailored builds:** Vanuatu businesses may also seek non-transferable accreditation for an in-house EFD solution used solely by that business. This creates an opportunity for integrators to tailor existing EFD solutions for compliance with the VSMS mandate.

All accredited EFDs (POS systems and E-SDCs) will be listed on the VSMS web page and presented to businesses when choosing a compliant system for their transaction management. Now is the time to be part of a national upgrade that makes compliance easier and commerce stronger, and to stand out with exceptional EFD solutions that will shape Vanuatu's future.

What needs accreditation?

- **POS systems:** point-of-sale software and devices used for transaction recording, including desktop and handheld solutions.
- **External Sales Data Controllers (E-SDCs):** standalone devices or software connected to accredited POS systems to process transaction reporting, especially where internet connectivity is unreliable.

How to get your EFD accredited?

1. Visit the VSMS page on the DCIR portal and open the EFD Accreditation tab.
2. Study the Accreditation Guidelines and technical requirements.
3. Click the "Link to accreditation enrolment in the Sandbox environment" to begin the EFD accreditation application.
4. Follow the guidance to complete the EFD accreditation.

All details, including guidelines, requirements and criteria, are on the DCIR VSMS web page:

<https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html>

visit the VSMS page on: [inkhttps://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html](https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html) or email our team at vsms@vanuatu.gov.vu. for assistance



Vanuatu Sales Monitoring System (VSMS)

Department of Customs and Inland Revenue

ANOUNSMEN

YUMI STAP SINGAOT LONG OLGETA EFD VENDORS MO RESELLERS.

Blong Oli kam fowod blong akreditim ol elektronik fiskol divaes blong ol

Ovaviu

Long Vanuatu Sales Monitoring System (VSMS) Regulation (Order Namba 153 blong 2025), bisnis we oli stap anda long VAT i mas yusum VSMS-akredited Electronic Fiscal Device (EFD) blong mekem mo ripotem evri sels transaksen. Olgeta EFD ia i minim akredited Point of Sale (POS) sistem mo External Sales Data Controller (E-SDC).

DCIR i singaot long evri venda blong EFD, saplaea mo ol man we oli mekem niufala inovesen, we oli stap long Vanuatu mo long ol narafala kantri tu, blong oli kam tekem akreditesen blong olgeta EFD komponen mo blong oli save provadem ol akredited EFD solusen long ol bisnis long Vanuatu.

Proses blong akreditesen hemi isi nomo, i gat sam smol wok blong joenem sistem mo sam adiministretiv step blong folem.

Oli rikwamen mo step-by-step gaedens i stap long VSMS website anda long EFD Accreditation tab:

👉 <https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html#efd-accreditation>

From Wanem bai yu join?

- **Open apotuniti:** Evri venda long Vanuatu mo long abrod i save tekem akreditesen blong EFD. Sapos prodak i akredited, hem i save salem long eni bisnis long Vanuatu. Hem i gudfala janis blong putum niufala teknologi mo helpem ol bisnis.
- **EFD we oli stret long bisnis blong yu:** Oli bisnis tu i save tekem akreditesen blong wan EFD we oli wokem nomo blong yusum insaed long haos. Hem i open janis blong stretim ol EFD blong folem loa blong VSMS.

Evri akredited EFD (POS sistem mo E-SDC) bae oli listed long VSMS website, mo bae oli soem long ol bisnis taem oli jusum sistem we i folem loa blong manejem ol transaksen.

Naoia hemia raet taem blong yu joenem nasonal apgredited solusen we i folem loa i isi mo mekem bisnis i strong moa. Hem tu i wan gudfala rod blong yu stanap strong wetem EFD solusen we i spesel, blong mekem fasin bisnis long Vanuatu i moa gud long fiuja.

Huia i mas tekem akreditesen?

- **POS Systems:** Oli software mo machine blong wok olsem kastom kasia. Yu save yusum long bigfala desk o long smol handheld divaes blong raetemdaon o rekodem ol sels transaksen blo yu.
- **External Sales Data Controllers (E-SDCs):** Oli divaes o software we i stap hem wan o oli joenem wetem ol Point of sale sistem we e akredited. Wok blong ol sistem mo devaes ya e blong ripotem mo rekodem ol sels transaksen, espeseli taem we intanet i no kat.

Hao blo akreditim EFD blo Yu?

1. Go long VSMS page long DCIR portal mo openem EFD Accreditation tab.
2. Ridim gud Accreditation Guidelines mo ol teknikal rul we oli putum.
3. Klik long link we i talem "Link to accreditation enrolment in the Sandbox environment" blong statem application blong yu blong EFD accreditation.
4. Folem ol step we oli givim blong finisim accreditation.

Oli samting we yu nid blong save – olsem guidelines, rul mo ol kriterian – oli stap long DCIR VSMS web page:

👉 <https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html>



Système de Suivi des Ventes du Vanuatu (VSMS)

Direction des Douanes et des Recettes Intérieures

COMMUNIQUÉ OFFICIEL

APPEL À TOUS LES FOURNISSEURS ET REVENEURS D'EFD

Procédez à l'accréditation de votre Dispositif Fiscal Électronique (DFE) pour le VSMS au Vanuatu

Vue d'ensemble

Selon le règlement du Vanuatu Sales Monitoring System (VSMS) – Arrêté n° 153 de 2025 –, toutes les personnes et entreprises enregistrées à la TVA doivent utiliser des dispositifs fiscaux électroniques (DFE) accrédités par le VSMS, comme les systèmes de caisse (POS) et les contrôleurs externes de données de vente (E-SDC).

La Direction des Douanes et des Recettes Intérieures (DDRI) invite tous les fournisseurs et revendeurs nationaux et internationaux de dispositifs fiscaux électroniques (DFE) à faire accréditer leurs produits et à proposer des solutions certifiées aux entreprises du Vanuatu.

Le processus est simple et expliqué étape par étape sur le site du VSMS, rubrique "Accréditation DFE" :

<https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html#efd-accréditation>.

Pourquoi nous rejoindre ?

Opportunité ouverte

- Accréditation accessible à toutes les solutions DFE, locales et internationales.
- Une solution accréditée (transférable) peut être fournie à toute entreprise du Vanuatu.
- Occasion d'introduire de nouvelles technologies et de soutenir les entreprises.

Solutions sur mesure

- Une entreprise peut demander une accréditation non transférable pour sa propre solution DFE.
- Cela permet aux intégrateurs d'adapter des solutions existantes pour respecter le VSMS.

Tous les EFD accrédités (systèmes de caisse et E-SDC) seront publiés sur le site du VSMS et proposés aux entreprises pour choisir une solution conforme.

C'est le moment de participer à la modernisation nationale : faciliter la conformité, renforcer le commerce et se démarquer avec des solutions EFD innovantes pour l'avenir du Vanuatu.

Qu'est-ce qui doit être accrédité ?

- **Systèmes de point de vente (POS)** : logiciels et appareils utilisés pour l'enregistrement des transactions, incluant les solutions sur poste fixe et mobiles.
- **Contrôleurs externes de données de vente (E-SDC)** : appareils ou logiciels autonomes connectés à des systèmes POS accrédités pour assurer la transmission des transactions, en particulier lorsque la connectivité Internet est limitée.

Comment faire accréditer votre EFD ?

- Allez sur la page VSMS du portail DCIR et ouvrez l'onglet Accréditation EFD.
- Lisez les directives d'accréditation et les exigences techniques.
- Cliquez sur le lien « Inscription à l'accréditation dans l'environnement Sandbox » pour commencer votre demande.
- Suivez les instructions pour finaliser l'accréditation de votre EFD.

ous les détails (directives, exigences et critères) sont disponibles sur la page VSMS du DCIR :

<https://customsinlandrevenue.gov.vu/taxes-and-licensing/vsms.html>